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Na saneren weer investeren 

In grote delen van Europa liggen de banken op hun gat. Op de gevel staat nog 

wel Banco of Banca, maar als je om krediet vraagt is het “ho maar”. De 

bankwereld is daar bezig te overleven en heeft veel weg van een ligbank voor 

fysiotherapie of reanimatie. De banken komen met de schrik vrij van de 

Europese stresstest, waarbij zij onder het vergrootglas zijn gelegd. Saneren en 

aansterken was de boodschap. Dan gaat het om het weerstandsvermogen; het 

spek op de ribben dat nodig is in tijden van crisis. Er is veel leergeld betaald. De 

eisen aan de banken zijn fors opgeschroefd. 

Het gaat langzaam weer beter met de banken zelf. De ING staat sinds kort weer 

op eigen benen. Maar het bedrijfsleven krijgt nu vaker nul op rekest. Het is veel 

moeilijker geworden om krediet te krijgen.   

De Europese Bank heeft al veel, zeer goedkoop geld in omloop gebracht en de 

banken bijna om niet geld versterkt. Weg uit de crisis. De bankencrisis is 

afgewend, maar de investeringen zijn niet hersteld. De aanpak met het 

goedkope geld heeft niet gewerkt. Kortom: al met al een behoorlijke 

lamlendige situatie, die Europa er niet bovenop brengt. Het herstel in de VS is 

sneller gegaan; onze industrie verliest positie.  

Onlangs heeft Juncker, de nieuwe voorzitter van de Europese Commissie, zijn 

groei- en investeringsplan in het Europees Parlement gepresenteerd. De 

Europese Unie stelt gelden ter beschikking aan de Europese Investerings Bank 

(EIB) in Luxemburg. Deze bank, die in handen is van de lidstaten, gaat grotere 

risico’s aan dan het overige bankwezen nu doet. De EIB staat garant voor 

investeringen in goede plannen van het bedrijfsleven, die nu nul op het rekest 

krijgen. De extra investeringsruimte gaat de terugval sinds 2007 van ruim 3000 

miljard Euro goedmaken, zo is het idee.   

EU landen hoeven zich niet in de schulden te steken. De EU neemt het risico; de 

leningen moeten te zijner tijd gewoon worden terugbetaald. Er zijn al meer dan 

1000 voorstellen ingediend. Voorstellen voor infrastructuur of innovatieve 

projecten uit de industrie. Deze voorstellen worden nu beoordeeld door een 

club van onafhankelijke deskundigen in Luxemburg.  



De EIB gaat voor goede projecten banken en andere private geldverstrekkers 

aanspreken mee te doen. Als de EIB garant staat komen de banken wel in 

beweging, zo is het idee. Het is de bedoeling dat de bankensector uit z’n 

schuilplaats komt en weer geld gaat verstrekken. Van saneren naar weer 

investeren. Ik heb met de EIB in Brabant goede ervaringen opgedaan. Zo heeft 

zij met € 200 miljoen aan EIB-garanties voor de ontwikkeling van medische 

apparatuur in Eindhoven banken overgehaald mee te doen. Begrijpelijk, omdat 

Luxemburg bij een faillissement of groot verlies garant staat en voor het deficit 

opdraait. Banken willen dan wel geld op tafel leggen.  

Let wel: het gaat Juncker niet om subsidies, maar om krediet dat moet worden 

terugbetaald. Is het Nederlands bedrijfsleven zo vitaal dat men door de toets 

van de EIB komt? Krijgen we hiermee de banken en andere geldverstrekkers in 

beweging? Zeker als we ook het midden- en kleinbedrijf kansen bieden, zie ik 

ook voor Brabant veel in het Junckerplan. De Brabantse Ontwikkelings 

Maatschappij (BOM) kan hierin een belangrijke ondersteunende rol vervullen. 

De EIB is zeker bereid ook met hen zaken te doen.  

Ik wil graag horen, wat u er van vindt. Neem contact op met uw lokale omroep 

of kijk op www.lambertvannistelrooij.nl 

Dank u wel.  
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